



DECISION OF THE ENDURANCE COMMITTEE



To: Teams Manufacturers
Category: LM P1 LM P2 LM GTE Pro LM GTE Am
Decision N°: 18- D0031-All categories
Date: 11/06/2018
Re: Article 10.8.3.3 in the Sporting Regulations

Mission concerned

2018-2019 FIA World Endurance Championship Sporting Regulations

Decision

Rationale: For safety reasons to avoid possible problems seen after the first events

10.8.3.3. Est interdit : tout matériel permettant :	10.8.3.3. It is prohibited to have any equipment for :
a) Permettant d'accélérer le démontage des roues. Deux clés à chocs ou deux (2) clés dynamométriques seulement sont autorisées par voiture sur la "zone de travail" à n'importe quel moment. Un maximum de 2 clés à chocs différentes peuvent être utilisées pendant un changement de roue pour changer les pneus.	a) For speeding up the removal of the wheels. Only two wheel guns or two torque wrenches are authorised per car in the working area at any given time. A maximum of 2 different wheel guns can be used during a wheel change to change the tyres.
b) Permettant le chauffage et/ou le maintien en température des pneumatiques sur la "zone de travail", dans les stands et sur la grille de départ. Ceci signifie que les roues complètes ne peuvent pas être couvertes. Elles doivent pouvoir être vues par les officiels et se trouver à l'air libre à tout moment dans ces zones.	b) For warming the tyres and/or keeping them at constant temperature in the working area, in the garage and on the starting grid. This means that complete wheels cannot be covered. They must be visible to officials at all times in these areas.
c) Utilisant une source d'énergie externe à l'outil (électrique, pneumatique...), à l'exception des deux clés à chocs et du connecteur des vérins pneumatiques.	c) Using an external powered tool (electrical, pneumatic...), with the exception of the two wheel guns and the air-jack coupling.
Pénalité en cas d'infraction : à l'appréciation des Commissaires Sportifs.	Penalty in case of infringement: at the Stewards' discretion.

Period of validity/application of the decision

This decision comes into effect:

- with immediate application
 from:
 from the following event

And is applicable:

- until further notice
 for the above-mentioned event(s) only

Committee Members

Gilles SIMON

Thierry BOUVET

Any decision taken by the Endurance Committee is not subject to appeal, in accordance with Article 88 B of the WEC Sporting Regulations.

This decision is available on the following websites :

- <http://www.fia.com/fia-endurance-committee>
- <http://sport.lemans.org/login.php>